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Miljø- og Planlægningsudvalgets formand Steen Gade har i brev af 24. februar 2011, 
på vegne af Anne Grete Holmsgaard (SF) stillet mig følgende spørgsmål 457 alm. 
del, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. 457 (alm. del)
Vil ministeren arbejde for, at kulstoflagringen i de danske skove øges i de
kommende år ved at flere skove udlægges som urørte, og ved at omdriftstiden øges 
for de produktionsskove, som har højt indhold af både kulstof og biodiversitet?

Svar
Jeg har sendt spørgsmålet til miljøministeren, der har det ressortmæssige ansvar for 
skovpolitikken. Miljøministeren har sendt følgende svar: 

Statsskovene, som omfatter ca. en femtedel af det danske skovareal, har siden 2005 
været under omlægning mod naturnær skovdrift. Den naturnære skovdrift er bl.a. ka-
rakteriseret ved opbygning af vedvarende skovdække, genskabelse af naturlig hydro-
logi og ved at der efterlades mere dødt ved. Den naturnære skovdrift indebærer der-
for at skovforyngelse i langt større omfang kommer til at ske gradvist gennem natur-
ligt frøfald og ikke ved at fælde hele bevoksninger og derefter plante nye træer. Disse 
elementer forventes alle at give mulighed for ophobning af større mængder kulstof, 
både i vedmassen og i jordbunden.

En af de opgaver, jeg har stillet Skovpolitisk Udvalg, er at se på hvordan skovenes 
potentiale til at bidrage til klima- og miljømål fastholdes og udvikles. Når Skovpolitisk 
Udvalg har færdiggjort deres anbefalinger, vil jeg se nærmere på udvalgets rådgiv-
ning. 

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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